



香港, 2020 年 5 月 24 日

立法會

環境事務委員會主席

何君堯議員, JP

[panel\\_ea@legco.gov.hk](mailto:panel_ea@legco.gov.hk)

**主題：免「廢」暢飲就「廢塑膠的管理」文件之回應**

委員會主席及委員鈞鑒：

免「廢」暢飲為本地飲品生產及入口商、廢物處理及回收商、大型機構、零售商和非政府組織組成的一次性飲品包裝工作小組。成員業務涵蓋在港製造、零售、回收大部份的非酒精類包裝飲品。詳見：

[www.drinkwithoutwaste.org](http://www.drinkwithoutwaste.org)

研究顯示，香港每日有 139 公噸（約 550 萬個）PET 膠樽和 67 公噸紙包飲品盒被棄置到堆填區。免「廢」暢飲尋求於 2025 年把棄置量減少七至九成。

我們訂立了四項策略，以達至以上目標：減少使用一次性包裝、提升飲品包裝設計以達至可持續準則、回收飲品包裝和循環再造所收集的包裝。

工作小組支持政府就飲料容器推出生產者責任計劃，而有關計劃公認為能促成各持份者公平分擔責任的有效工具。我們期望有關的立法工作能從速進行，以確保飲品生產、入口商及使用不同包裝類型的飲品都能在公平的基礎上承擔他們應有的責任。

我們歡迎政府正進行的各項試驗計劃及對支持不同的民間回收項目。工作小組成員現時亦有投放資源，進行不同的自願計劃，以了解成本效益和便利消費者的做法。我們亦正檢視經濟誘因和按金制的影響，及現有和新建回收網絡的成效。同時，就自動回樽機及人手交回收方法進行測試比較。我們希望可避免任何非預定的後果，如包裝物料遷移的風險（例 PET 膠樽改至更難回收的混合物料包裝袋）。

我們樂意分享有關就飲品包裝的研究成果和減少塑膠廢物的建議，並隨時於閣下會面。

鈞安

項目經理 盧翹鋒

聯絡電話：31042767

電郵：[cosmo@designinghongkong.com](mailto:cosmo@designinghongkong.com)

謹啟

附上：工作小組成員名單



## 成員名單

屈臣氏集團

ADM Capital Foundation Limited

歐綠保(亞洲)集團

碧瑤廢物處理及回收有限公司

商界環保協會

Coordinate4u

創建香港有限公司

EcoDrive

環保協進會有限公司

香港地球之友

馮氏集團 / 利亞零售有限公司

綠色力量

香港零售管理協會

香港太古集團有限公司

領展資產管理有限公司

無塑海洋

資訊機密處理有限公司

Steven Molyneaux-Webb

蘇伊士新創建廢物資源管理(香港)有限公司

太古可口可樂有限公司

太古惠明有限公司

可口可樂公司

牛奶有限公司

綠惜地球

香港飲品商會

香港賽馬會

威立雅集團

維他奶國際集團有限公司

世界自然基金會香港分會

WYNG Foundation



Hong Kong, 24 May 2020

Dr Hon Junius Ho Kwan-yiu, JP  
Panel on Environmental Affairs  
Legislative Council  
[panel\\_ea@legco.gov.hk](mailto:panel_ea@legco.gov.hk)

**Subject: “Management of Waste Plastics”**

Dear Chairman and Members,

“Drink Without Waste” is an initiative led by the Single Use Beverage Packaging Working Group, a coalition of beverage manufacturers and importers, waste handlers and recyclers, institutions, retailers and NGOs in Hong Kong. Together we are responsible for producing, retailing, and recycling the packaging of the majority of non-alcohol beverages consumed in Hong Kong. See [www.drinkwithoutwaste.org](http://www.drinkwithoutwaste.org)

Research shows that 139 tons (roughly 5.5 million) of PET bottles and 67 tons of liquid cartons are being disposed of at landfills every day. The “Drink Without Waste” initiative seeks to reduce this volume of used beverage packaging going to waste by 70 to 90% in 2025.

To achieve this, we promote four strategies: to reduce the use of single-use beverage packaging; to achieve sustainable beverage packaging standards; to collect used beverage packaging; and to recycle the collected materials.

Our Working Group supports government’s plans to launch a Producer Responsibility Scheme for beverage containers. Such schemes have proven to be an effective tool in ensuring that relevant stakeholders share their responsibilities fairly. We encourage expediting the necessary legislation to create a level-playing field for local beverage producers and importers, and all packaging types.

We welcome government’s trial schemes and support of community recycling efforts. Our participants are investing in voluntary schemes to learn how to minimize impacts on cost, choice and convenience for consumers. We are considering the impacts of financial incentives and deposit schemes. We are reviewing existing and new recycling networks for better outcomes. We are testing both reverse vending machines and manual operations. We are concerned over the risks of unintended consequences, including the migration from relatively easy to recycle packaging (e.g. PET plastic) to difficult to recycle packaging (e.g. mixed material sachets and pouches).

At your convenience, we look forward to an opportunity to share with you our findings and recommendations on the management of waste plastics related to beverage consumption.

Yours sincerely,

Cosmo Lo  
Project Manager  
Ph: 3104 2767      Email: [cosmo@desgininhongkong.com](mailto:cosmo@desgininhongkong.com)  
Attached: Participant list of the Working Group



## Participants

A.S. Watson Group  
ADM Capital Foundation Limited  
ALBA Group (Asia) Limited  
Baguio Waste Management & Recycling Limited  
Business Environment Council (BEC)  
Coordinate4u  
Designing Hong Kong Limited  
EcoDrive  
Environmental Association Limited  
Friends of the Earth (HK) Charity Limited  
Fung Group/Convenience Retail Asia  
Green Power Limited  
Hong Kong Retail Management Association  
John Swire & Sons (HK) Limited  
Link Asset Management Limited  
Plastic Free Seas Limited  
Secure Information Disposal Services Limited (SSID)  
Steven Molyneaux-Webb  
SUEZ NWS R&R (Hong Kong) Limited  
Swire Coca-Cola Limited  
Swire Waste Management Limited  
The Coca-Cola Company  
The Dairy Farm Company Ltd.  
The Green Earth  
The Hong Kong Beverage Association Limited  
The Hong Kong Jockey Club  
Veolia Asia Limited  
Vitasoy International Holdings Limited  
WWF – Hong Kong  
WYNG Foundation